
متولیان اصلی قانون هوای پاک را بشناسید
باتوجــه به ورود به دومین ماه فصل پاییــز و احتمال افزایش تعداد روزهای 
ناسالم و براساس اظهارات رئیس سازمان حفاظت محیط زیست، ۲۱ دستگاه 
در زمینــه اجرای قانون هوای پاک مســئولیت دارند و مکلف به اجرای این 

قانون هستند.
با ورود به فصل پاییز تعداد روزهای آلودگی هوا در حال افزایش است. در مهر 
ماه هشت  روز هوای ناسالم برای گروه های حساس را تجربه کردیم. باتوجه به 
این که این تعداد روزهای آلوده در ماه های آینده روند صعودی خواهد داشت، 
اجرای قانون هوای پاک می تواند در اولویت قرار بگیرد اما همچنان به دلیل 
عدم همکاری دستگاه ها این قانون به صورت کامل اجرایی نشده است.قانون 
هوای پاک از سال ۹۶ جایگزین قانون »نحوه جلوگیری از آلودگی هوا« شد. 
این قانون در  ۳۴ ماده و ۳۹ تبصره تصویب شده است. در  قانون هوای پاک 
حدود ۱۷۶ »تکلیف  - دســتگاه« احصا شده است. تکلیف -  دستگاه یعنی 
موضوعی مانند نوســازی حمل و نقل عمومی متوجه چندین دستگاه است 

که این موارد احصا است.
این قانون بر اساس ۳۴ ماده خود ۲۱ دستگاه اجرایی از جمله وزارت کشور، 
وزارت نفت، وزارت نیرو، نیروی انتظامی، شهرداری، صدا و سیما و.. را مکلف 
کرده است که هر یک به  تناسب وظایف خود، اقداماتی را برای کنترل آلودگی 

هوا در کشور اجرایی کنند.
به گزارش ایسنا، براســاس اعلام رئیس سازمان حفاظت محیط زیست ۲۱ 
دستگاه در زمینه اجرای قانون هوای پاک مسئولیت دارند. در میان مهم ترین 
وظایف دستگاه های اجرایی شهرداری  با سه وظیفه بیشترین مسئولیت را در 

اجرای قانون هوای پاک دارد.
ســید محمد میرزایی قمی - مدیرعامل اسبق شرکت کنترل کیفیت هوای 
تهران - درباره علت اجرا نشدن برخی مواد قانون هوای پاک می گوید: نحوه 
تأمیــن منابع مالی، یکی از علت های اصلی عدم اجــرای برخی از مفاد این 
قانون اســت چراکه این موضوع در خود قانون هوای پاک به صورت مشخص 
معلوم و در آمدهای زیادی در این قانون برای اجرا تعیین نشده است.او اضافه 
می کند: بر اساس گزارش مرکز پژوهش های مجلس از بین ۵۶ ماده مندرج 
در قانون هوای پاک و آئین نامه فنی آن، ۲۲ ماده اجرای ضعیف داشــته اند 
و وضعیت اجرای تنها ۱۷ ماده خوب برآورد شــده است که به نظر می رسد 
بخــش عمده ای از این عملکرد دســتگاه های اجرایی مربوط به عدم تحقق 
تخصیص بودجه های عملیاتی متناسب و مورد نیاز با تکالیف مقرردر قانون 

هوای پاک است.
سوده نجفی - عضو شورای شهر تهران -  نیز درباره همکاری نکردن برخی 
دســتگاه ها در اجرای قانون هوای پاک می گوید: یکــی از موضوعات اصلی 
زیست محیطی شهر تهران مسئله آلودگی هوا است که بخشی از این موضوع 
ناشی از منابع آلاینده متحرک است که خودروها و موتورسیکلت ها هستند. 
سال های گذشته دولت و مجلس شورای اسلامی در این راستا قانونی به نام 
قانون هوای پاک را تصویب کردند که در آن ۲۷ دستگاه مرتبط با آلودگی هوا 
وظایف و تکالیفی بر عهده دارند اما در عمل متأســفانه بسیاری از دستگاه ها 
کوتاهی و ترک فعل کردند که باید قوه قضاییه این موضوع را پیگیری کند.به 
اعتقاد او امروز مسئله هوا و برخورداری از هوای سالم و پاک در کشور دیگر 
به قانون نیاز ندارد بلکه باید در عمل قانون موجود به درســتی اجرا شود. اگر 
قانون هوای پاک از سوی همه دستگاه ها به درستی اجرا می شد ما شاهد این 

تعداد روزهای آلوده در تهران نبودیم.

سازمان غذا و دارو هشدار داد
ممنوعیت مصرف مخدرها

در فرآورده های آرایشی و بهداشتی
مدیرکل آزمایشگاه های مرجع سازمان غذا و دارو، با تاکید بر اینکه استفاده 
از هرگونــه ماده مخدر در تولید فرآورده های آرایشــی، بهداشــتی و غذایی 
غیرقانونی است، در عین حال درباره عرضه قاچاق صابون هایی تحت عنوان 
صابون تریــاک، گفت: هیچ منبع علمی و اثبات شــده ای وجــود ندارد که 
فرآورده ای حاوی تریاک بتواند به صورت موضعی اثری مانند شفاف ســازی 

پوست داشته باشد.
مهدی انصاری با اشاره به اینکه صابون تریاک به صورت قاچاق در کشور توزیع 
می شود، اظهار داشت: امروز در برخی مکان های عمومی هم ممکن است مواد 
مخدر به فروش برسد. صابون تریاک نیز به همین صورت به طور قاچاق وارد 
بازار شــده است.وی افزود: چنانچه در بازرسی های میدانی مشاهده شود که 
این کالا در حال فروش اســت، آن را جمع آوری و به مراجع قضایی معرفی 
می کنند؛ اما حضور این کالا در بازار، دلیلی بر اخذ مجوز از ســازمان غذا و 
دارو نیســت.انصاری همچنین با اشاره به دسترسی آسان به این محصولات 
در برخی مکان های عمومی، گفــت: اگر به برخی مکان های عمومی بروید، 
ممکن است حتی مواد مخدر به شما عرضه کنند! در این مکان ها بسیاری از 
کالاها فروخته می شوند. سوال آن است که آیا فروشنده ای که در این مکان ها 
ساندویچ عرضه می کند، تحت نظارت است؟ هرچند نظارت هایی وجود دارد، 
اما اقدامات ما در این زمینه محدود اســت. ما اطلاع رسانی می کنیم تا مردم 
از استفاده از این گونه محصولات خودداری کنند و فریب تبلیغات را نخورند.

بــه گزارش ایســنا،وی با بیان اینکــه هیچ ماده مخدری بــرای مصرف در 
فرآورده های آرایشــی، بهداشــتی و غذایی مجاز نیست، تأکید کرد: اگر این 
محصولات خاصیت درمانی داشته باشند، باید در دسته داروها قرار بگیرند و 
مصرف آن ها تنها با نســخه پزشک ممکن است و در مراکز مشخصی عرضه 
می شوند. هرکسی نمی تواند ادعا کند که کالایی دارای اثرات درمانی است و 
مردم از آن اســتفاده کنند.مدیرکل آزمایشگاه های مرجع سازمان غذا و دارو 
همچنین افزود: هیچ منبع علمی و اثبات شده ای وجود ندارد که فرآورده ای 
حاوی تریاک بتواند به صورت موضعی اثری مانند شفاف سازی پوست داشته 
باشــد. به همین دلیل توصیه نمی کنیم که افراد تحت تأثیر چنین تبلیغاتی 

قرار گرفته و برای مشکلات خود به این محصولات روی آورند.

صدور احکام رتبه بندی ۱۲۶هزار معلم بازنشسته
 معــاون فنی و امور بیمه ای صندوق بازنشســتگی کشــوری از صدور احکام 

رتبه بندی بیش از ۱۲۶ هزار معلم بازنشسته، طی هفته گذشته خبر داد.
رضا فیضی نژاد با ایســنا، در این بــاره اظهار کرد: احکام رتبه بندی بیش از ۷۳ 
هزار نفر از معلمانی که در ســال ۱۴۰۲ بازنشســته شدند و همچنین احکام 
اصلاحــی رتبه بندی بیش از ۲۰ هزار نفر از معلمان بازنشســته ای که پیش از 
ایــن به رتبه بندی خود اعتراض کرده بودند، پس از بررســی مجدد، رتبه های 
آنها اصلاح و رتبه بالاتر در مورد آنها اعمال شــد. به گفته وی، فایل اطلاعات 
بازنشستگان مذکور توســط وزارت آموزش و پرورش به تعداد ۱۲۶ هزار و ۲۶ 
معلم بازنشسته به صندوق بازنشستگی کشوری ارائه شد و صندوق نیز براساس 
اطلاعات دریافتی از وزارت متبوع، احکام آنها را صادر کرد و پس از آن، معوقه 
و مبلغ ناشی از رتبه بندی به صورت یکجا به حساب آنها واریز شد.معاون فنی 
و امور بیمه ای صندوق بازنشستگی کشــوری گفت: در حال حاضر نیز احکام 
براســاس نظام رتبه بندی برای معلمانی که در سال ۱۴۰۲ و ۱۴۰۱ بازنشسته 
شده اند صادر شده و معوقات پرداخت شده و مشکلی در این زمینه وجود ندارد.

محیط زیست

سلامت

خانواده

طراحی سامانه 
بانک اطلاعاتی مددجویان

سرپرست سازمان بهزیستی کشور با اشاره به لزوم وجود 
بانــک اطلاعاتی از وضعیت اشــتغال مددجویان گفت: 
سامانه ای در این راستا طراحی شده که طی روز های آتی 

فعالیتش آغاز می شود.
سیدجواد حسینی با اشــاره به فقدان اطلاعات کافی از 
مددجویان و اشتغال آنها گفت: سازمان بهزیستی در این 
حوزه نیاز به یک ســامانه و بانک اطلاعاتی قوی دارد که 
اطلاعات مربوط به اشتغال مددجویان در آن وجود داشته 
باشــد.وی ادامه داد: در همین راستا یک سامانه و بانک 
اطلاعاتی قوی طراحی شده اســت که در روز های آتی 
تکمیل و به بهره برداری خواهد رســید. وجود این بانک 
اطلاعاتی کمک شــایانی به حمایت و پشتیبانی بعد از 

اشتغالزایی خواهد کرد.
وی همچنین از اضافه شــدن ۵۰۰ تســهیل گر اشتغال 
ظرف یک ماه آینده به چرخه فرصت آفرینی شــغلی و 
اشتغالزایی بهزیستی خبر داد و افزود: هم اکنون این افراد 

در حال طی مراحل مصاحبه هستند.
به گزارش ایرنا، سرپرست سازمان بهزیستی کشور وظیفه 
این تســهیل گران را آموزش و آماده ســازی مددجویان 
جهت ورود به بازار عنوان کرد و یادآور شد: وظیفه دیگر 
تســهیل گران حمایت، رصد و پشتیبانی از مددجویانی 

است که با خوداشتغالی مشغول فعالیت هستند.
وی با تاکید بر این نکته که شبکه سازی ما باید در راستای 
مددکاری جامعه محور و رویکرد فعالانه باشد؛ گفت: در 
برنامه ریزی خود ایجاد یک مرکز پشتیبانی شغلی در هر 
استان را در نظر گرفته ایم.حسینی همچنین تاکید کرد: 
با توجه به لزوم وجود یک ســامانه ارجاع برخط، ایجاد 
چنین سامانه ای را برای ســطح بندی خدمات و ارجاع 
در دســتور کار قرار دادیم. وی خاطرنشان ساخت: این 
ســامانه می تواند از مواردی، چون اضافــه کاری، دوباره 
کاری، سردرگمی و کار های متضاد جلوگیری کند و همه 

خدمات به صورت شفاف به مددجویان ارائه شود.

شناسایی بزرگ ترین شبکه پولشویی
و فرار مالیاتی با ۴۰ متهم

رئیــس پلیس امنیت اقتصادی از شناســایی بزرگ ترین 
شبکه پولشــویی و فرار مالیاتی کشــور با ارزش فعالیت 
بالغ بر ۸۰ هزار میلیارد تومان خبر داد. ســردار حســین 
رحیمی در حاشــیه همایش ملی امنیــت اقتصادی در 
جمع خبرنگاران از شناسایی بزرگ ترین شبکه پولشویی 
و فرار مالیاتی کشــور با ارزش فعالیــت بالغ بر ۸۰ هزار 
میلیارد تومان خبــر داد و گفت: در این زمینه ۴۰ متهم 
دستگیر شدند.وی همچنین به شناسایی بزرگ ترین شبکه 
تسهیلات غیرمجاز اشــاره کرد و اظهارداشت: این شبکه 
اقتصادی اقدام به دریافت حدود ســه هزار میلیارد تومان 
تسهیلات کرده بودند که به نظام بانکی بازگشت.رحیمی 
به شناســایی ۴۱ همت تخلف اقتصادی کشور از ابتدای 
امسال نیز اشــاره کرد و افزود: پلیس بر شبکه اقتصادی 
کشــور اشــراف کامل دارد. به گزارش باشگاه خبرنگاران 
جوان، وی درباره موضوع فرار مالیاتی بر رابطه تنگاتنگ با 
مجموعه های مالیاتی اشاره کرد و گفت: هدف ما فعالیت 
ســالم مالیاتی است که در این مسیر طی هفت ماه اخیر 
طبق آمار ۳۰۲ پرونده تشــکیل و به دستگاه قضا ارجاع 
داده شده اســت.رئیس پلیس امنیت اقتصادی گفت: در 
حوزه اخلال در نظام اقتصادی نیز ۶۷۳ پرونده تشکیل شد 
و حدود ۸۰۰ نفر نیز در این زمینه دستگیر شدند.رحیمی 
تصریح کرد: در حوزه پولشویی نیز ۶۱ پرونده تشکیل شد 
که بالغ بر ۱۵ همت ارزش پولشویی بود. همچنین ارزش 
اخذ تسهیلات غیرمجاز نیز بالغ بر پنج همت بود که این 

تسهیلات به نظام بانکی بازگردانده شد.

بهزیستی

انتظامی
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علی رغم این که چندین سال از حضور 
طی  می گذرد  ایران  در  افغانستانی ها 
یکی دو ســال گذشــته این حضور 
تبدیل به چالش شــده است، با این 
وجود هیچ آمار رسمی از تعداد دقیق 

این مهاجران در ایران وجود ندارد.
تاریــخ حضور اتباع افغانســتانی در ایران 
به یکی دو ســال گذشــته برنمی گردد، 
سال هاســت که تعدادی از آن ها به ایران 
پنــاه آورده اند، از همــان زمان که جنگ 
و ناآرامی در افغانســتان جــا خوش کرد 
مردم این کشور ســرگردان شدند، برخی 
به پاکســتان و برخی هم به سایر کشورها 
مهاجرت کردند اما وجود مرز مشــترک و 
البته هم زبانی، ایران را به مقصد مناسبی 
برای آن ها تبدیــل کرد و بخش بزرگی از 

مهاجران افغانی به ایران پناه آوردند.
مــوج دوم مهاجرت آن ها به ایران به زمان 
قدرت گرفتن مجــدد طالبان برمی گردد، 
در آن روزها تعداد زیادی از افغانستانی ها 
بــرای در امان مانــدن از طالبان و جنگ 
مجدد تصمیــم گرفتند خودشــان را به 
ایران برســانند، موجی که تــا امروز ادامه 
دارد و هــر از گاهی هم اوج می گیرد، مثلًا 
نادر یاراحمــدی، رئیس مرکز امور اتباع و 
مهاجریــن خارجی وزارت کشــور همین 
چنــد روز قبل گفت که: »موج ورود اتباع 
افغانی به ایران همچنان ادامه داشته و در 
شش ماهه اول ســال ۲۰۲۴ بیش از یک 
میلیون نفر از این اتباع در کشور ما ساکن 

شده اند.«
روند حضور پر تعداد مهاجران افغانستانی 
در ایران طی یکی دو سال گذشته تبدیل 
به چالش شده اســت، چالشی که رنگ و 
بوی تفاهم نــدارد، برخی معتقدند باید از 
این گروه جنــگ زده و آواره، به ویژه زنان 
و کودکان برای ادامه حضورشان در ایران 
حمایت کرد برخی دیگر هم معتقدند که 
لزومی ندارد این تعداد از افغانســتانی های 
مهاجر در کشور حضور داشته باشند، این 
درحالی ست که هیچ آمار دقیق و مشخصی 
از تعداد این مهاجران در ایران وجود ندارد.

به گزارش خبرآنلاین، شــاید رسمی ترین 
آمار مهاجران در ایران به ســال ۱۳۹۵ و 
سرشماری آن ســال برگردد، در آخرین 
سرشــماری رسمی انجام شــده در سال 
۱۳۹۵ حضــور بیــش از ۱.۵ میلیــون 
افغانســتانی در ایران ثبت شــده اســت، 
آماری که طی سال های بعد مجدد بیشتر 
شــد، همین دو سال قبل بود که نماینده 
یونیسف در ایران به خبرآنلاین گفت: »دو 
الی ســه میلیون نفر پناهنده افغانستانی 
در ایران وجود داشــت، اما ســال گذشته 
که آن بحــران در افغانســتان پیش آمد 
)قدرت گرتن طالبــان( بین ۵۰۰ هزار تا 
۱.۵ میلیون نفر پناهنده جدید وارد ایران 

شده است.«
صحبت های نماینده یونیســف در تهران 
نشــان می دهد تا دو سال گذشته چیزی 
حــدود ۴.۵ تا ۵ میلیون افغانســتانی در 
ایران حضور داشــتند، سال گذشته احمد 
وحیدی، وزیر سابق کشور، در گفت وگویی 
به ایسنا گفت که: »برآوردها درباره تعداد 

مهاجرین افغانســتانی در ایــران بیش از 
۵ میلیون نفر اســت.« نبود آمار دقیق از 
تعداد افغانســتانی های حاضر در ایران تا 
همین ســال ها هم ادامــه دارد، وضعیتی 
که هربار یک مســئول از آن آمار می دهد 
نشان دهنده سردرگمی در آن است. مثلًا 
ابوالضــل ابوترابی، عضو کمیســیون امور 
داخلی کشــور و شورای مجلس اواخر ماه 
قبل گفت که: »پیش بینی می شود تعداد 
اتباع خارجی مجاز و غیرمجاز در ایران بین 

۶ تا ۷ میلیون نفر باشد.«
همچنین امیر ســعید ایروانی، ســفیر و 
نماینده دائم ایران در ســازمان ملل گفته 
که: بیش از ۶ میلیون تبعه افغانســتان در 
حــال حاضر در ایــران زندگی می کنند و 
هزینه سالانه آن بیش از ۱۰ میلیارد دلار 
اســت.« از طرفی محمدحســین نیکنام، 
مدیرکل همکاری هــای بین الملل وزارت 
بهداشــت، در حاشــیه هفتــاد و یکمین 
اجــلاس کمیته منطقه مدیترانه شــرقی 
ســازمان جهانی بهداشــت که در دوحه 

برگزار شد گفت که: » جمهوری اسلامی 
ایران میزبــان بیش از ۵ میلیون مهاجر و 
پناهنده است که بیشتر آن ها افغان هایی 
نیازمند به کمک های بشردوستانه هستند، 
این درحالی اســت که حــدود ۸۰ درصد 
آن ها فاقد مدارک قانونی اقامتی هستند.« 
البته در این میان آمارهای دیگری هم ارائه 
شده است، مثلًا حشمت الله فلاحت پیشه، 
رئس سابق کمیسیون سیاست خارجی و  
امنیت ملی مجلس شورای اسلامی قبل تر 
به خبرآنلاین گفته بود که: »بنده معتقدم 

هشت میلیون افغان در ایران هستند.«
آن طورکه به نظر می رســد به دلیل حضور 
پرشــمار اتباع غیرمجاز در کشور جز آمار 
حدودی آمار دقیقی از حضور افغانستانی ها 
در ایران وجــود ندارد، با این وجود پلیس 
می خواهــد بخش زیادی از اتباع غیرمجاز 
را از کشــور اخراج کند، سردار احمدرضا 
رادان گفتــه که: »نزدیک بــه ۲ میلیون 
اتباع غیرمجاز تا پایان سال از کشور خارج 

می شوند.«

با اعلام  رئیس پلیس راهــور فراجا 
آخرین آمــار از تلفــات تصادفات 
شش ماهه نخست سال جاری )۱۴۰۳(، 
اظهار کرد: با وجود کاهش ۶۱۸ نفری 
تلفات نســبت به مدت مشابه سال 
گذشته، متأسفانه همچنان ۱۰ هزار و 
۹۷ نفر در این مدت در اثر تصادفات 

جاده ای و درون شهری جان باخته اند.
سردار ســید تیمور حسینی با بیان اینکه 
کاهش  ۶۱۸ نفری تلفات نتیجه اقدامات 
موثر پلیس راهور و ارتقای سطح فرهنگ 
رانندگــی در بین کاربران ترافیکی بوده و 
ابراز امیدواری کرد که این روند کاهشــی 
تا پایان ســال ادامه یابد.وی با اشــاره به 

جزئیات این آمار، اعلام کرد: در شش ماهه 
اول سال، تصادفات منجر به فوت در حوزه 
درون شهری با کاهش ۱۸۵ نفر نسبت به 
سال گذشــته همراه بوده است. در حوزه 
برون شهری نیز تلفات رانندگی ۴۳۳ نفر 
کمتر شده که در مجموع ۶۱۸ نفر کاهش 
در تلفات این دو حوزه را نشان می دهد. با 
این حال، تعداد جان باختگان تصادفات به 
۱۰ هزار و ۹۷ نفر رســیده است که نیاز 
به توجه بیشتر به ایمنی و رعایت قوانین 

رانندگی را نشان می دهد.
به گفته رئیس پلیــس راهور فراجا،  ۶۲ 
درصــد از تصادفــات به وســایل نقلیه 
شــخصی اختصاص داشته اســت. از این 
میــزان، خودروهای ســواری ۲۵ درصد، 
موتورســیکلت ها ۲۵ درصــد، وانت ها ۶ 
درصــد، کامیون هــا ۵ درصد و وســایل 
نقلیه عمومی مسافربری یک درصد سهم 
داشــته اند. این آمــار بیانگر نقش پررنگ 
خودروهای شخصی و موتورسیکلت ها در 

تصادفات است که نیازمند توجه و آموزش 
بیشــتر رانندگان این گروه ها است.سردار 
حسینی اظهار داشــت: عابران پیاده ۱۶ 
درصد از کل تصادفات را شامل می شوند 
که در مناطق درون شــهری سهم آنها به 

۲۴ درصد می رسد. 
در حــوزه برون شــهری نیــز ۸ درصد از 
تصادفات به عابران پیاده مربوط می شود. 
پلیس راهور ضمن هشدار به رانندگان، بر 
رعایت حقوق عابــران و افزایش توجه به 
آنهــا در جاده ها تاکید دارد. رئیس پلیس 
راهور فراجا خاطرنشــان کرد: بیشــترین 
تصادفات در ساعات ۱۶ تا ۲۰ رخ می دهد 
که ۲۵ درصد از کل تصادفات را شــامل 
می شود. ســاعات ۲۰ تا ۲۴ شب با سهم 
۲۲ درصــدی در رتبه بعدی قــرار دارد. 
پلیس راهــور به رانندگان توصیه می کند 
کــه با مدیریــت زمان ســفر و پرهیز از 
رانندگــی در این ســاعات، احتمال وقوع 

حوادث را کاهش دهند.

عضو شورای شــهر تهران به ساخت 
و ساز ســه برج ۲۵ طبقه در مجاورت 
ایســتگاه هواشناســی بدون مجوز 

شهرداری تهران انتقاد کرد.
ناصر امانی در تذکر پیش از دســتور خود 
در جلســه دیروز شورای شهر تهران گفت: 
پیرو نامه ای که در مهرماه خطاب به رئیس 
شورای شهر تهران نوشتم این تذکر را بیان 
می کنم که در پی آن با توجه به شــکایت 
مدیرکل هواشناســی تهــران در خصوص 
آغاز عملیات ساخت ۳ برج بلند مرتبه ۲۵ 
طبقه در مجاورت ایســتگاه هواشناسی در 
خیابان کارگرشــمالی که منجر به اختلال 
دســتگاه های پایــش و پیشــی بینی هوا 

می شــود. اعتراض کرده و خواستار توقف 
ســاخت وســاز بود و من از آقای چمران 
خواســتم با توجه به این نامــه مراتب را از 
شهرداری تهران جویا شوند. وی افزود: آقای 
چمران نیز با فاصله کمی پاســخی به نامه 
من زدند که متن نامه آنطور که نوشــتند 
نیســت و مراتب را با شــهرداری منعکس 
کردید و بنا شده که شهرداری هم گزارشی 
در این خصوص ارائه دهد و در نامه قید شد 
کــه هم  اکنون بنا به دلایل دیگری از ادامه 
کار جلوگیری شده است و من نیز با فاصله 
دو روز دیدم که معاون شهرسازی شهرداری 
تهران در مصاحبه ای اعلام کرد که ساخت 
این برج ها فاقد مجوز از شــهرداری تهران 

است.به گزارش ایســنا، عضو شورای شهر 
تهران بیــان کرد: ســوال دارم که چگونه 
در خیابان حســاس کارگر شمالی از مرداد 
ماه تا الان در حال ســاخت بودند و وقتی 
رسانه ای شد می گویند این ساختمان مجوز 
نداشت؟ حالا در منطقه ۱۵ شهروندی یک 
ساخت وساز کوچکی داشته باشد به فاصله 
یک ساعت مأموران شهرداری سر می رسند، 
البته این برخورد درســت است اما باید در 
همه مناطق باشد نه اینکه ماه ها گودبرداری 
صورت گیرد آنهم کنار ایستگاه آتش نشانی 
بعد بگویید خبــر ندارید؟ چرا این اتفاقات 
رخ می دهد؟ مهدی چمران رئیس شورای 
شــهر تهران در واکنش بــه تذکر امانی با 

تأیید بر اینکه حتی شــهرداری تهران نیز 
باید برای ساخت وســازهایش مجوز گیرد، 
گفت: دانشــگاه تهران نیــز مرجع علم و 
قانون است و باید به قوانین تمکین کند و 
همان موقع با شهردار منطقه مطرح کردم 
و گفــت که جلوی کار گرفته شــده چون 
مجوز نــدارد؛ اما ارتباطی به هواشناســی 
ندارد و از دانشگاه نیز با من تماس گرفتند 
که ساخت وســاز ارتباطی با هواشناســی 
ندارد و دستگاه هایشــان قدیمی است؛ اما 
متاسفانه ساخت وسازهای دیگری همچون 
بیمارستان غیرمجاز داشــته و باید با وزیر 
علوم و رئیس دانشــگاه تهران موضوعات را 

مطرح کنیم.

از ۵ تا ۸ میلیون نفر، بالاخره چند میلیون افغانستانی در ایران حضور دارند؟

تناقض در آمار مهاجران

بیش از ۱۰ هزار نفر در تصادفات طی شش ماهه در کشور جان  باختند

 وقوع ۲۵ درصد تصادفات در ساعات ۱۶ تا ۲۰

انتقاد از ساخت سه برج ۲۵ طبقه در مجاورت ایستگاه هواشناسی، بدون مجوز شهرداری تهران 

دانشگاه تهران به قوانین تمکین کند

تدوین برنامه واکنش به زلزله احتمالی تهران  راه اندازی »کلاس های مجازی« در شاد، به زودی
رئیس جمعیت هلال احمر »پدافند غیرعامل« را ایمنی بخش جامعه توصیف 
کــرد و در عین حال گفت: یکی از مهم ترین بحران هــا که احتمال وقوع آن 
متصور بود، زلزله تهران است. بر همین اساس، برنامه پاسخ جمعیت تدوین و 

استان های معین تهران جهت امدادرسانی مشخص شده اند.
پیرحســین کولیوند در آیین رونمایی و کارگاه توجیهی نظام عملیاتی و برنامه پاســخ 
جمعیــت در مخاطرات و تهدیدات حوزه پدافند غیرعامل، »پدافند غیرعامل« را ایمنی 
بخــش جامعه توصیف کرد و گفــت: قامت تنومند پدافند غیرعامل را ســردار جلالی 
بنیانگذاری کرد و پیگیری های جدی وی سبب شد تا پدافند غیرعامل عملکرد درخشانی 
داشــته باشد و به الگویی برای سایر دستگاه ها بدل شود.وی افزود: امروز در هلال احمر 
نیز پدافند غیرعامل مورد توجه جدی قرار گرفته و در کشــور هم نهادینه شــده است. 
پدافند غیرعامل در صحبت بزرگان ما نیز مورد توجه است و بر همین اساس هلال احمر 
چندین برنامه را در حوزه پدافند غیرعامل پیگیری کرده اســت.وی تصریح کرد: در این 
راســتا آموزش های همگانی و تخصصی در دســتور کار قرار گرفته است. این که بدانیم 
در موقــع بحران باید چه اقدامی انجام داد، مهم ترین رکن آموزش اســت.وی افزود: در 
گام نخست، خطرها شناسایی شده و برای پاسخگویی به خطرات و بحران ها برنامه های 
مختلف داریم. بی شک یکی از مهم ترین بحران ها که احتمال وقوع آن متصور بود، زلزله 
تهران است. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی جمعیت هلال احمر؛ بر همین اساس، برنامه 
پاســخ جمعیت تدوین و اســتان های معین تهران مشخص شده اند و در تلاش هستیم 
تا تهران را به اســتان های معین معرفی کنیم.کولیوند خاطرنشان کرد: در حال تمرین 
نحوه ایجاد اسکان اضطراری، امدادرسانی و ارائه کمک های بهداشتی هستیم. این روند 
با جدیت در دستور کار هلال احمر است.وی افزود: ۷۰ هزار نیروی امدادگر هلال احمر 
آموزش تخصصی دیده اند تا در موقع بحران در کمترین زمان ممکن پای کار باشند. امروز 

تهدیدهای نوترکیب در کمین ما هستند و باید برای مقابله با این خطرات آماده شد.

وزیر آموزش و پرورش در بخشــنامه ای، جزئیات استفاده از شبکه آموزشی 
دانش آموز )شــاد( را در ســال تحصیلی ۱۴۰۳-۱۴۰۴ اعلام کرد که طبق این 
بخشنامه، استفاده از خدمات پایه آموزشی شاد همچنان »رایگان« خواهد بود 
و به زودی سرویس »کلاس مجازی« نیز به امکانات این شبکه افزوده می شود. 

علیرضا کاظمی در بخشنامه ای بر نقش محوری شبکه شاد در نظام آموزشی کشور تأکید 
کرد.در این بخشنامه که برای تمام واحدهای آموزشی سراسر کشور لازم الاجرا است، بر 
اهمیت فناوری در تحقق عدالت آموزشی و ایجاد فرصت های باکیفیت تأکید شده است.

براساس این بخشنامه، استفاده از خدمات پایه آموزشی در چارچوب برنامه رسمی مصوب 
برای تمامی کاربران اعم از دانش آموزان، معلمان، مدیران، مربیان و خانواده ها »رایگان« 
خواهد بود و هیچ هزینه ای بابت ترافیک مصرفی دریافت نخواهد شد.همچنین به زودی 
سرویس جدید کلاس مجازی در قالب خدمات افزوده به این پلتفرم اضافه خواهد شد.به 
گزارش ایسنا، در این بخشنامه بر حفظ حریم خصوصی کاربران تاکید شده است.این در 
حالیست که تیم فنی شاد به هیچ وجه از کاربران اطلاعات شخصی درخواست نمی کند 
و از همه کاربران خواســته شده است تا از ارائه اطلاعات شخصی خود به افراد ناشناس 
خودداری کنند.برخی از دیگر نکات این بخشنامه عبارتند از ممنوعیت استفاده از سایر 
پیام رسان های داخلی و خارجی برای امور آموزشی و اداری، جمع آوری گروه کلاس های 
ســال تحصیلی قبل تا ۱۰ آبان ماه و تشکیل گروه های جدید بر اساس اطلاعات سامانه 
سیدا، لزوم دریافت نسخه های به روز شده شاد صرفاً از درگاه رسمی shad.ir، تأکید بر 
حفظ امنیت اطلاعات کاربران و منع درخواست اطلاعات شخصی، الزام مدیران مدارس 
به برگزاری کارگاه های آموزشــی نحوه بهره برداری از شاد برای همکاران است.براساس 
این بخشنامه، مشاور وزیر آموزش و پرورش و مسئول امور راهبری شبکه شاد بر حسن 
اجرای این دســتورالعمل ها نظارت خواهد کرد و عملکرد مدیران در سطوح مختلف را 

مورد ارزیابی قرار خواهد داد.

ایران رتبه اول جهان در ثبت مبدا علائم تجاری
برمبنای جمعیت را کسب کرد

سرپرست مرکز مالکیت معنوی ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور گفت: 
طبق آخرین گزارش وایپو، ایران موفق به کسب رتبه اول در ثبت مبدا علائم 
تجاری بر مبنای جمعیت شــد. سیامک اسلامی در گفت وگو با ایسنا، گفت: 
سازمان جهانی مالکیت فکری )وایپو( که یکی از آژانس های تخصصی سازمان 
ملل متحد اســت جدیدترین گزارش جهانی شاخص نوآوری را منتشر کرد. 
این گزارش سالانه که هر ســال در ۵ مهرماه منتشر می شود؛ اخیرا به نشر 
عمومی رسید.وی افزود: براساس آخرین گزارش وایپو، ایران موفق به کسب 
رتبه اول در ثبت مبدا علائم تجاری بر مبنای جمعیت شد.اســلامی با بیان 
اینکه بر اساس قانون، نمایندگی دولت در سازمان جهانی مالکیت فکری بر 
عهده سازمان ثبت اســناد و املاک کشور است، گفت: ما همیشه در تلاش 

هستیم که پرچم کشور را برافراشته نگه داریم.

حقوقی

میادین و بازارهای میوه و تره بار جایی 
برای ورود دلالان ندارد

مدیرعامــل ســازمان مدیریــت میادین میــوه و تره بار 
شهرداری تهران از برگزاری مزایده بزرگ در این مجموعه 
خبرداد. به گزارش روابط عمومی سازمان مدیریت میادین 
میوه و تره بار شــهرداری تهران؛ مهدی بختیاری زاده در 
حاشیه بازدید سرزده خود از میادین میوه و تره بار جلال، 
ســهروردی و بهمن ضمن تاکید بــه برگزاری بزرگترین 
مزایده در سازمان مدیریت میادین به صورت کاملا شفاف 
گفت: امسال مزایده بزرگ سازمان میادین به مانند سنوات 
گذشته در نیمه دوم سال و در کاربری های میوه و فرنگی 
جــات، پروتئینی، بازرگانــی و کاربری های دیگری مانند 
پارکینگ هــا و مکان های عرضه دام زنده تجمیع و برگزار 
شــد.وی افزود: برای اینکه فرایند مزایده بزرگ به خوبی 
اطلاع رسانی شود و شــفافیت در آن وجود داشته باشد، 
ابتدا از طریق زیرنویس های تلویزیونی و با تعامل خوب با 
رسانه ملی و در گام های بعد با انتشار آگهی در رسانه های 
مکتوب و همچنین انتشــار پیامک هایی این مزایده آغاز 
شد. به عبارتي  سعی کردیم تا در تمام شبکه های رسانه 
ای اطلاع رســانی درباره این مزایده بزرگ به خوبی انجام 
شود.مدیرعامل ســازمان مدیریت میادین میوه و تره بار 
شهرداری تهران با بیان اینکه بعد از مرحله اطلاع رسانی 
تمهیدات لازم برای ارســال پاکات پیشنهادی متقاضیان 
شــرکت در مزایده  چیده شــد؛ ادامه داد: این تمهیدات 
شامل همکاری حراست شرکت پست با سازمان مدیریت 
میادین بود تا بتوانیم به صورت کنترل شده پاکات مزایده 
را  بدون دخالت عوامل بیرونی به حراست سازمان منتقل 
کنیم. وی با اشــاره به اینکه در روز بازگشایی پاکات نیز 
تمامی فرایند به صورت آنلاین نمایش داده شد؛ بیان کرد: 
از تمام مراحل بازگشایی پاکات که شامل اسکن آنها، وارد 
کردن اطلاعات به سیســتم مزایدات و خروجی گرفتن تا 
لحظه اعلام نتایج بود؛ تصویربرداری انجام شد که تمامی 
این تصاویر آرشیو شده است.بختیاری زاده یادآور شد: این 
درحالی است که تمامی مراحل فرایند نیز هم به صورت 
آنلاین و برخط از طریق ســایت سازمان مدیریت میادین 
میوه و تره بار نشــان داده شد و همچنین برای برخی از 
شرکت کنندگانی که در روزهای بازگشایی پاکات مزایده 
در ســازمان حضور داشتند؛ از طریق نمایشگر بزرگی که 
در این مجموعه قرارداده شده بود، تمامی مراحل مذکور 
که در کمیســیون معامــلات انجام می شــد؛ قابل رصد 
کردن بود.وی تاکید کرد: ســازمان مدیریت میادین یک 
سازمان خدمت رسان است و همیشه سعی ما بر این بوده 
تا  از ورود افرادی که به دنبال منافع خودشــان هستند، 
جلوگیــری کنیم.مدیرعامل ســازمان مدیریت میادین 
میوه و تره بار شــهرداری تهران در ادامه گفت: شفافیت  
به مــا کمک می کند تا از حضور فعــالان واقعی صنف و 
تولیدکنندگان در غرف بازارها و میادین استقبال کرده و 
دست  دلالان و افرادی که به دنبال سودجویی هستند را 

از این مجموعه کوتاه کنیم.

شهری


